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2020国际储能和氢能及燃料电池工程技术大会
演讲嘉宾表
感谢您对SNEC(2020) 国际储能和氢能大会的支持！请将填写完的演讲嘉宾表格电子版（中英文，将被收录大会资料中）于2020年03月18日前发送至大会组委会秘书处。
为确保会议现场秩序，所有演讲嘉宾请于2020年5月10日前提交现场演讲文稿（幻灯片数量在15页以内），组委会不接受任何以保密为借口的延迟或推脱，因为所有的演讲内容应为可公开信息。此后演讲文稿若有修改，演讲嘉宾需携带该文稿至现场注册处更新。SNEC大会组委会在此郑重承诺，我们不会在任何情况下以任何方式在会议之前公开任何提交上来的材料。
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	职务

Position
	首席技术官
Chief Technology Officer
	

	公司

Company
	国家电投氢能科技发展有限公司
State Power Investment Corporation Hydrogen Energy Co., Ltd.
	

	现场联系电话

Mobile for On –site Contact
	+86-13521254220

	E-mail
	chaimaorong@spic.com.cn

	个人简介

Personal Brief Introduction
	82年浙江工业大学毕业，85年获大连理工大学应用化学硕士毕业，88年获日本文部省奖学金赴日留学，师从日本电化学之父清山哲郎教授和日本燃料电池学科创始人之一荒井弘通教授。91 年获九州大学工学部化学机械 & 高分子材料理学（论文）博士，94 年获九州大学综合理工学研究院燃料电池学科甲级工学博士。94-97年在日本通产省地球环境研究机构任博士研究员；后于 2017年为止在三井金属矿业株式会社，期间任主任研究員、触媒事业部开发部部长助理、三井金属(珠海)环境技术有限公司董事副总经理，总经理，三井综合研究所副所长兼电池研究中心主任，NEDO燃料电池课题组长，RESIN固态锂电池项目组长，三井金属企画室长、三井金属矿业株式会社机能材料事业本部副本部长(副总裁)助理，主导催化剂，电池材料，燃料电池材料的多项技术开发。2017年4月至今，任国家电投集团中央研究院首席专家，氢能总师，国家氢能科技发展有限公司首席技术官。曾任中国汽车工业协会理事，摩托车分会常务理事，环保部汽车摩托车尾气排放专家组长、中国科学材料科学杂志编委，科技部 145 燃料电池专家组成员，工信部节能 新能源汽车路线图 2.0 版编委会成员，燃料电池专委会副组长。 在科学杂志膜专刊，膜科学，应用催化，生化与化学工程杂志等期刊发表论文40余篇，专利近30项。
Dr. M.R. Chai graduated from Zhejiang University of Technology in 1982, obtained a master's degree in applied chemistry from Dalian University of Technology in 1985, and studied in Japan under the scholarship of Japanese ministry of culture and science in 1988, In 1991, he obtained the doctor's degree of chemical machinery & polymer material science (thesis) from the department of engineering, and in 1994, he obtained a doctorate of engineering in fuel cell, from Graduate School of Science and Technology, Kyushu University. From 1994 to 1997, he was a doctoral researcher at the institute of earth and environment research, MITI, Japan. All the way to the year 2017 in Mitsui metal mining co., LTD, as a researcher, director of the division during development department assistant minister, Mitsui-Kinzoku (Zhuhai) environment technology co., LTD., director, deputy general manager, general manager, deputy director of the institute of Mitsui comprehensive and battery research center director, Mitsui metal mining Co., Ltd. functional materials cause the department assistant minister (vice President), Since April 2017, he has been the chief expert of academia Sinica, chief engineer of hydrogen energy, and chief technical officer of State Power Investment Corporation Hydrogen Energy co., LTD. He used to be editorial board member of China science and material science magazine, member of 145 fuel cell expert group of the ministry of science and technology, member of the editorial board of road map 2.0 of energy-saving new energy vehicle of the ministry of industry and information technology. He has published more than 40 papers and nearly 30 patents in the journals of membrane science, applied catalysis, biochemistry and chemical engineering.
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	演讲题目

Speech Title
	国家电投高性能高功率密度燃料电池技术开发
Development of high performance and high power density fuel cell technology


	摘要/演讲概要

Abstract/Brief Introduction of the Speech
	国家电力投资集团氢能科技发展有限公司充分利用国内资源，自主化技术开发了催化剂，质子膜，GDL扩散层和膜电极等完整的合成制造工艺，所有材料的技术指标都达到了国际领先水平。膜电极的功率密度达1850mW/cm2。通过100kW级装堆测试，基本满足了设计要求，功率密度达3.0kW/L以上。
State Power Investment Corporation Hydrogen Energy Co., Ltd. made full use of domestic resources and independently developed complete synthetic manufacturing processes such as catalyst, proton membrane, GDL diffusion layer and membrane electrode, and the technical indexes of all materials reached the international leading level. The power density of the film electrode is up to 1850mW/cm2. Through 100kW grade stacking test, it basically meets the design requirements, and the power density is above 3.0kw /L.


 2 / 2

